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В А Р Н Е Н С К И 

Официално издание на О к р ж ж к а т а Постоянна Комисия. 
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И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ ЯБОНАМЕНГЬ: 
За общини задъпжителенъ 200 лева 
За училищни настоятелства . . . . . 100 „ 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 9 

Т а н с 1 9 ! 

За обявления на всички общински, обществени, 
държавни и кооперативни учреждения, на дума или км. 
с/м. по 1 лв. За баланси на коопераци и синдикати на 
страница по 150 лв. 

ЗАБЕЛЕЖКА: Таксите се сметатъ за една публи
кация. при повторение таксите се удвояватъ. 

ВСИЧКО ВЪ ПРЕДПЛАТЯ. 

РЕКОЛТЯТН 
Няколко дни ни дЪлятъ отъ нея— отъ 

новата реколта. Тая година, по всичко из
глежда, реколтата ще е изобилна съ редки 
изключения на мЪста, гдето паднаха гра
душки. 

Реколтата — каква дълбока смисъль се 
крие подъ тая дума. Колко разочарования 
и надежди носи тя! 

Реколтата, това е черниятъ трудъ на 
землед-Ьлеца, на неговото семейство и до-
битъкъ, вложенъ въ майката земя, трудъ 
пъленъ съ ожидание, грижи и надежди. За
щото върху реколтата се гради щастието 
на целия български народъ. 

Землед^лецътъ оре земята, тори я и 
съ потъ на челото хвърля семето надъ чер
ната угаръ и чака семето да се обърне на 
класъ иЪли десеть месеца, земята да оде-
сетори положения отъ него трудъ. Засуши 
ли се, той моли Творецътъ, който дава бла
гата, да овлажи и ороси чрезъ дъждъ зе
мята, за да покълне зърното, което ше из-
растне въ златенъ класъ. 

Когато положението на земледЪлеца е 
лошо, влошава се и цялото положение на 
страната, защото освенъ че не се плащатъ 
никакви данъци, но държавата е задължена 

да се притече на помощь къмъ пострада
лото население, да го изхрани, като въ 
такива моменти се прнбегва къмъ хумани
тарни заеми. 

При богата реколта, картината се из-
изменя. 

ЗемледЪлецътъ е свободенъ и си раз
вързва кесията. Ийа за всички — за нсго} 
за царщината и пр. Отъ тамъ и пого
ворката: когато у селото има, има и въ 
града. 

Щомъ селянинътъ докара храни на па
заря, парите получени отъ продажбата на 
храната влиза въ кесията на бакали» маии-
фактуристи и пр. Тогава започва да се 
чувствува едно общо раздвижване на паза
ря. Кризата започва постепенно да намаля
ва и общото стопанско благосъстояние се 
засиля. 

Да, благодатенъ е труда на земледй-
леца. Държавата и целия неинъ организъмъ 
се крепи до голяма степень върху плещи
те на землед^лския трудъ. Не на праздно 
е казано, че оралото и мотиката хранятъ 
света. Ст. П. X. 
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| j 0 1 № п Ш т ДЪЛЪЩ< 
Преписъ. 

Варненски Окржженъ Ветерин. ЛШрь. 
З А П О Д Ъ Д Ь 

№ 18 
гр. Варна, 27 юний 1028 год. 

Предъ видъ на това, че болестьта 
„шапъ" по говеждия добитъкъ е ограниче
на въ заразените населени места и доби
тъка е прекаралъ сжщата и по настоящемъ 
е здравъ, съгласно телеграмата на м-вото 
на 3. Д. И. — отд. ветеринарно подъ 
№ 5305 отъ 27. VI. т. г., — отменявамъ 
заповедьта си № 8 отъ 31. Ill т. г. и 

З А П О В Ъ Д В А М Ъ 
Да се откриятъ пазарите въ окржга за 

едъръ и дребенъ рогатъ добитъкъ. Относно 
свинете пазаря остава и за напредъ за-
критъ. 

Преписъ отъ настоящата ми заповЪдь 
да се изпрати на всички длъжностни ветер. 
лекари, участ, ветер. фелдшери и Общин
ски кметове отъ окржга — за сведение и 

изпълнение На м-ството на 3 . Д. И. — отд. 
Ветеринарно, Бургазски, Шуменски й Ру. 
сенски окржжни ветер. Лекари и Господина 
Варненски Окржженъ управитель, — за 
сведение. 

Окр. Вет. лйкарь: (п.)Д ръ Ст. К. Тюлевъ 
В е р н о: 

Окржженъ Ветер. Л&карь:Д-ръ Тюлевъ 
Секр.-Счетоводитель: Г. Друмевъ 

СТОПАНСКИ ВЪПРОСИ 

Пуйката като мжтачка 
На всички е известно, че нема изкуствени 

средства, посредсгвомъ, които да предразполо-
жиме, кокошките да мътятъ. Кошката се раз-
клопва, както се казва, следъ като снесе извест
но количество яйца За това» колкото по рано, 
презъ зимата или пролетьта пронесатъ нашите 
птици, толкова по-навреме можемъ да разчитаме 
на квачка. — Ако, обаче развъждаме, Италиянки 

Публикуване протоколите на Вар
ненски Окркженъ Съветъ. 

Продължение отъ протоколъ № 10 
Председателя. Който е съгласенъ да се 

одобри направената сделка между пост. комисия 
отъ една страна и Вержини Йонко Берберова 
и Тодора Джебаровъ отъ София отъ друга тъй 
както по-горе е докладвано, като пост. комисия 
се упълномощи да ги снабди съ крепостенъ актъ, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се 

Р Е Ш Е Н И Е №—49, 

Докладъ на комисията по проучване мотиви
раната резолюция на Бургаз. пост. комисия по 
конференцията на окр. пост. комисии въ Бълга
рия. Председателя. Давамъ думата на Докладчика 
на комисията, натоварена съ проучване мотивира
ната резолюция на Бургаз. окр. пост. комисия по 
конференцията на пост. комисии въ България и 

проекто-устава на съюза на окр. съвети, да на
прави своя докладъ. 

Доия. Д. Ралчевъ (Чете мотивираната ре
золюция на Бургаз. окр. пост. комисия отъ че
тири пункта.) Тая резолюция не можемъ да 
счетемъ, освенъ че това е похвално дело на тези 
които съ я приемали. Ние въ комисията призна
ваме, че тая резолюция може да бъде приета 
само съ некои изключения на ония приходи, кои
то се отнематъ отъ общините, защото техното 
състояние не е толкова розово и тамъ може да 
се спори. Приходите които искатъ отъ държава
та, мисля, две мнения нема. 

Д. Даскаловъ* Съ тая резолюция окр. 
съвети искатъ отъ Министерството на вътр. ра
боти да се дадатъ известни права, или да се обло
жи населението съ още единъ данъкъ, за да се 
посрещатъ нуждите на окръга, згщого средства
та съ които разполага днесъ за днесъ еж недо
статъчни. Съ тая резолюция която ще приемемъ, 
м-вото на вътр. работи ще внесе звконопроектъ 
въ народ, събрание и ще се създаде законъ за 
уреждане на това положение. Азъ не мога да се 
съглася сь това, защото нашия данъкоплатецъ и 
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яли Легхорни въобще птици огь леките раси, 
съвсемъ е безполезно да чакаме клопачки презъ 
пролетьта, защото тия раси почти не мътятъ — 
За това въ такива стопанства, повече отъ необ
ходимо е, да се подържатъ неколко кокошки 
отъ тежките раси: Плимутрокъ, Виандотъ и др. 
или пъкъ добри изпитани местни носачки. — За 
тия кокошки, които съ и добри зимни носачки 
требва да се погрижимъ, като имъ доставимъ 
добра и целесъобразна храна, а преди всичко 
зеленина. Последната се състои въ кълненъ овесъ 
и цвекло» Който гледа и се грижи добре за 
своите кокошки може съ сигурность да разчита 
на ранни мътачки. 

Знайно е отъ всички, че пуйката е най до-> 
брата мътачка. Същата съ своята грнжливоспь и 
постоянство превъзхожда въ много случаи и са* 
мата кокошка. При това, много лесно е да пред* 
разположимъ пуйката и то почти въ всеко време 
хъмъ принудително мътене Разбира се само 
презъ пролетьта, когато същата не е пронела и 
още не покрита отъ пуяка. Това става така: раз
полагаме ли съ неколко. здрави, добре нахране
ни пуйки, поставяме въ спокойно, отдалечено и 
полутъмно место едно или неколко гнезда. — 
Същите требва да еж по широки отъ тия на 
кокошките и изградени отъ тухли или пъкъ въ 
плоски кошове въ които се поставя сламата. Въ 
това гнездо, постгвяме неколко яйца — не пор* 
целанови , или гипсови, а пресни яйца, които въ 

последствие ще употребимь за храна на пилетата 
или др. Предъ така пълно съ пр*сни яйца гнез
до, пуйката едва може да се противопостави. 
Веднага при внасянето и въ помещението, ние за-
белезваме, по външностьта и дали можемъ я 
предразположи къмъ мътене. Пуйката започва да 
протега дългата си шия и отправя погледа си 
къмъ пълно го съ яйца гнездо. Въ този моменгь 
най-добре да си излеземъ като затворимъ добре 
вратата. — Въ благоприятни случаи, следъ не
колко часа пуйката се залежава. Въ противенъ 
случай, требва да употребнмъ известни насилия, 
а именно: приготвяме си едннъ кошъ или сандъче, 
което поставяме ниско надъ гнездото, така че да 
покрие пуйката и не и дава възможнесгь да се 
изправи, — Същото подтискаме съ неколко ка
мъка или тухли. 

Естествено, както коша така и сандъка треб
ва да иматъ отвори презъ които да влиза въз-
духъ — Подъ този сандъкъ или кошъ оставяме 
пуйката неколко часа. Най-дсбре е, обаче този 
опить да извършимъ привечерь, зз да пренощува 
пуйката въ това положение. На сутриньта ще ви-
димъ, дали при внимателно отмахване, нашата 
мътачка лежи или стои права. — Ако същата се 
е. добре разположила, ще я вземемъ внимателно 
отъ гнездото, нахранвмъ, напоимъ и оставнмъ 
наново върху яйцата, което тя въ повечето слу
чай сама извършва. Огь предвидливость, обаче 
захлупваме последната на ново още неколко часа 

безъ това е обремененъ съ много данъци и при 
тази финансова криза. 

Съгласенъ съмъ по точка 3 отъ резолюцията, 
и подържамъ, че държавата не може да налага 
своеволно разходи по бюджетите на окр. съвети 
докато не вземе техното мнение. Същото става и 
съ окр. пост. комисии, които облагатъ общините 
безъ да ги питатъ дали могатъ или не да плащатъ. 

По отношение кринината, ние даже въ На
родното събрание искахме да повдигнемъ вьпросъ 
и внесемъ законодателно предложение за премах
ването й, защото населението и безъ това е мно
го обременено. Ако вземемъ половината отъ кри
нината на ония градове и пунктове, чийто прихо
ди съ глпвно отъ нея, какво ще правятъ тогава 
те? Не съмъ съгласенъ по принципъ, 

Д-рь Д* Цоневъ. Като вземамъ мотивъ огь 
новия законъ за народното здраве, вамирамъ» че 
Действително необходимо е да се вземе станови
ще и охранителни мерки съ всички ония тяжес-
ти> които държавата всека година трупа на 
окръзите безъ да държи сметка дали окръзите 
яамирагь средства. Всички лечебни заведения по 
яовия законъ ще требва да легнагь на окр. съветъ. 

За борба противъ маларията отъ нашия бюджегь 
искатъ 10% за същия фондъ. Искамъ да кажа 
пакъ, че требва да се вземагь общи охранител
ни мерки отъ окръзите за да могатъ те да ра-
ботятъ спокойно и бюджетите си да приключватъ 
безъ особени сътресения. Азъ пс принципъ смй-
тамъ, че това е наложително необходимо. Когато 
дайде да се разисква членъ по членъ и пунктъ 
по пунктъ тогава ще си кажемъ думата. Също 
ще требва да кажа, че проектирания съюзъ ме-
ду окр. съвети е огь голЪма полза. Чрезъ него 
дейностьта на окр съвети ще се хармонира въ 
известни рамки. 

Д. Ралчввъ. Азъ сметамъ, че ние ще треб
ва да се спремъ само на точка 4-а съ нейните 
прчходи, а другите точки съ общи фрази. 

Председателя. Първомъ требва по прии-
ципъ да се съгласимъ на резолюцията и после 
ще се приема по отделните й точки. 

Който е съгласенъ по принципъ да приемемъ 
тази резолюция моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 
Дакл. Д. Радчеоъ. Чете; „1) Приходите на 

окръзите да се систематизират» и вмъкнагь въ 
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— Ако, пуйката при първото отхлупване буйства 
и не лежи, нека не се отчайваме и да мислимъ 
че играта е изгубена. Следъ като я нахранимъ 
добре, ще повторимъ опита, за да внднмъ, какъ 
ще лежи на следната сутринь, — Повече отъ 
3—4 дена е нзишно да се прави опитъ съ пуй
ки които не искатъ да се залеж-угъ — лежи ли, 
пуйката добре, тогава не остава нищо друго 
осаень привечеръ, да променимъ яйцата съ тези 
които сме избрали и предназначили за лупене. 

М. Ц. Ц. 

ви 1 ж^гажаш.-^ а ни 

I I ЧИТДЛИЩЕНЪ животъ i n 
1 -

Читалищата въ Варненския окржгъ, 
Презъ последните две - три години се 

набеляза една усърдна работа по основа
ване и издигане на народните ни читалища. 
Въ no-големите села, работата е вървила 
твърде бързо, благодарение искренното 
сътрудничество на учителите. Днесъ тия 
села се радватъ на една доста уредена би
блиотека, разни движими вещи, а нЪкои 
даже и недвижими имоти. Всичко това се 
вижда достатъчно ясно отъ годишните от-

специалния законъ за окръжните съвети, като се 
запази тяхната самостоятелность и избегне често
то имъ видоизменение или отменениеа. 

П :здседате,1Я. Който с съгласенъ п. 1 отъ 
резолюцията да се приеме тъй както е прочетена, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се 

Докл. Д. Ралчевъ. Чат^: „п. 2) Приходите 
на окръзите да се увеличаватъ паралелно съ на
растващите нужди на същите*. 

Председателя Който е съгласенъ п. 2 отъ 
резолюцията да се приеме тъй както е прочетена 
отъ докладчика, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Доил. Д. Ралчевъ. Чете: ж3) Държавата 
да не създава задължитени разходи на окръзите, 
до като не вземе мнението на окр. съвети и 
осигури предварително приходни източници за тия 
наложени разходи*. 

Председателя Който е съгласенъ съ п. 3 
на резолюцията тъй както е прочетена отъ до
кладчика на комисията, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

чети, които читалищата изпращатъ въ пост. 
комисия. Много отъ читалищата иматъ за
писани по 40—50 и по-вече членове, които 
редовно издължаватъ вноските си, по тех-
на инициатива се даватъ разни представ
ления и разбира се, всичките тия грижи на 
главните читалищни ръководители даватъ 
своите благотворни резултати. 

Отъ сжщите отчети на повечето чита
лища се вижда, че те приключватъ касата 
си съ излишъкъ, като по такъвъ начинъ се 
гарантирва и бъдното техно съществу
вание. 

Отъ приходите, които читалищата по-
лучаватъ (членски вноски, представления, 
помощь отъ пост. комисия и др. случайни) 
се купуватъ изключитално книги за библио
теките и разни списания. Това е разбира 
се главната имъ просветна цель, защото 
селянина извънредно много би обикналъ да 
търси всичко онова що става по света и 
около насъ, стига да има кой да го заин
тересува. Въ този случай учителите пакъ 
требва да влезатъ въ ролите си и чрезъ 
беседи да зантригуватъ бедната душа на 
нашия селянинъ, който инъкъ не е лишенъ 
отъ възприемчивость и следъ това, чрезъ 
книгите и списанията започнатъ да под-
хранватъ у него здоавата и полезна про
света. 

Докл. Д. Ралчевъ- Чете: „Конференцията 
намира за уместно да посочи извънъ съществую-
щите до сега приходи на окръзите още и след
ните такива, а именно: 

а) 50% отъ кринина и кантарина предвидени 
въ чл. 58 п. 5 отъ закона за селските общини, 
събирани въ износните гари, пристанища и паза
рища*.—Това се отнася за събиранъ такъвъ да-
нъкъ до сега отъ общините, като Девня. Вълчи-
долъ и др. и не е новъ данъкъ, затова нема 
защо да се противопоставяме. 

Д-ръ Д. Цоневъ. Азъ съмъ противъ кри
нина и кантарина да отива въ окръга, защото 
тия центрове които се ползуватъ отъ тоя данъкъ 
иматъ много по-големи нужди отъ другите об
щини, напр. благоустройство, чистота и пр. 

Гавр. Цониовъ. Азъ мисля, че това не би
ва да го приемемъ, защото ако отнемемъ тия 
приходи отъ некои общини ще ги поставимъ въ 
невъзможность да изпълняватъ своите задълже
ния. Има такива общини като Девня и Вълчи-
долъ това може да стане, но за Провадия чийто 
единственъ големъ приходъ е кривината и канта-
рината, ако му се отнеме.часгь отъ този приходъ 
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Нашиятъ селянинъ сегд, презъ лотото 
е много заетъ. Затова пъкъ учительтъ е 
свободенъ и има. достатъчно време за да 
се подготви за една по-голЪма читалищно-
просв-бтна работа. 

По такъвъ начинъ, презъ зимата той 
ще бжде отрупанъ съ по-зече трудъ, но 
трудъ, за който ще бжде обсипанъ съ ад* 
мирациитЪ на всички ония, които милЪятъ 
за кулкурно-просветното издигане на на
шето село. 

Н. Лодозовъ. 

шшшшшшшштш® 

Ш РпйоЯа Инспектопъ: В. Д. ГЕЙЧЕВЪ—Вопно. Щ 

€ъ мзерзвгие иа стърнище* 
то се усигувз̂ еа на псноекна ид
ната реколта. 

ще го поставкмъ въ невъзможность да посреща 
своите нужди. Въ всека община където има 
житна борса, требва да наеме специално поме
щение и надзиратели, които да подържатъ за 
правилното функциониране на борсата което е 
свързано съ средства. Може ли да се подведе 
подъ еднакъвъ знаменателъ Девненската и Про
вадийска борси, когато Провадия като околийски 
центъръ има много по-големи задължения? — Ка
то обмислимъ хубаво, мисля, че ще требва да 
заличимъ изцело този пунктъ, като въ нашата 
резолюция която ще вземемъ, въ туй отношение 
да искаме да се обложатъ съ процентъ отъ този 
данъкъ ония общини които покриватъ своите 
нужди въ сравнение съ ония общини, конто ма-
каръ че иматъ тези приходи, но разноските имъ 
еж Много по-големи. 

Председателя. Има още двама души запи
сани да говорятъ по този въпросъ, а време не 
остава. 

Който е сьгласенъ разискванията по тази 
резолюция да продължагъ въ идущето заседание, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се, 

au*fc~0£r=~~=55Cr==^ iVT^-
СПОРЕДЪ сведенията на министерство

то на финансите презъ 1927 г. е имало въ 
целата страна засадени съ тютюнъ 239,157 
декари, отъ които е билъ набранъ 21-5 
милиона килограма тютюнъ. Презъ пред-
шествующата 1926 год. еж били засети 
309,882 декари тютюнъ отъ които е било 
набранъ кржгло 27 милиона килограма тю
тюнъ. 

Така че споредъ сведенията на мини
стерството на финансите презъ 1927 годи
на производството на тютюнъ е въ по мал
ко отъ предшествующата 1926 година съ 
5-5 милиона килограма, а засетата площь 
е въ по-малко съ 70.7 хиляди декари. 

ТЪРГОВСКИЯТЪ балансъ презъ май. 
По предварителните данни на митниците, 
отделението на финансови изучвания при 
Б. Н: банка е приключило сведенията за 
вноса и износа презъ изтеклия месець май 
при следното положение: внесени общо 
разни стоки 30,789,768 кгр , изнесено — 
16,031,935 кгр. Май и юний еж най крити
ческите месеци за нашия търговски ба
лансъ. 

П Р О Т О К О Л Ъ Л* U 
На Варненския окръженъ Съвегь, II редовна 

сесия, XLU избирателенъ пернодъ. 

Заседание на 13 февруарий 1928 год. 

Откриване заседанието. Въ 15 часа Пред
седателя следъ като конегатира, че присътству-
вагь повече отъ половината членове на Съвета 
обяви заседанието за открито. 

Председателя* Точка първа отъ дневния 
релъ е докладъ на специалисти. Понеже предви* 
дените за днешното заседание специалисти не ще 
могатъ да направятъ своите доклади» лзвамъ ду
мата на Докладчика на пътната комисия. 

Р Е Ш Е Н И Е №—54 

Разглеждане протоколъ М—10. Реш. №—27 
на Караджа-отския общин съвегь'. Докл. Д, Даб* 
ковъ. Постъпило е протоколно решение на Ка-
раджа • отския съвегь, Провад. околия, подъ 
№—10 реш. 27 отъ 22 ноемарий 1927 г., съ 
което иска, предъ видъ че економическкте инте
реси на жителите на с Караджа-огь еж били 
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Пшеница е изнесена 1,604,219 кгр ц а 
ревица — 2,122,561 кгр. (докато миналата 
година е изнесено по 14 мил. кгр.) и яйца 
— 1,903.123 кгр. Сравнително добъръ е за 
месеца износътъ на суровия тютюнъ — 
2,124,890 килограма. 

КРЕДИТИ НА КОПЕРАЦИИ 
Българ. зем. банка е отпуснала креди

ти на следните селски кооперации: въ с. 
Султанларъ, Провадийско - 200,000 лв. с. 
Новоселецо, Н.-Загорско, — 100,000 лв.; 
въс. Хасанъ бегли, Елховско — 100,000 лв,; 
въ с. Акъ бунаръ Ямболско 100,000 лв.; въ 
с. Подвисъ, Карнобатско, 120,000 лв.; въ 
с. Карагюзлери, Бургаско, — 100,000 лв.; 
въ с. Дюлерлий, Бургаско — 150,000 лв., въ 
с. Градница, Севлиевско — 50,000 лв. 

ХРИСТО БОТЕВЪ драма отъ зап. под-
полковникъ Богданъ Ивановъ. 

Ще дойдатъ и отминатъ милиони, ще 
свиятъ вихри и отнесатъ хиляди светли 
образи отъ нашата земя, но името на Бо-
тевъ ще остане за винаги до като се носи 
звучната българска пЪсень. . . 

Ботевъ, който написа съ кръвьта на 
сърцето си: „Следъ Отечеството знайоби-
чатъ тебъ, мила ми Венето«. Ботевъ най-
верния синъ на родната земя, сега по-вече 
отъ всякога требва да ни служи като живъ 

свързани съ тия на с. Вълчи.долъ като житенъ 
пазаръ, където първите нзнасятъ храните си, 
че отъ Вълчи-долъ до с. Караманлий шосето би
ло почти искарано отъ където може да се свър
же съ Караджа-отъ съ шосе, моли Съвета да впи
ше въ мрежата на общинските пътища шосето 
Караджа-отъ — Караманлий. като за въ бъдаще 
пжтно-повшшчарите работятъ по този пъть. Иска
нето на Караджаотския общински съветъ се на
мери отъ пътната комисия справедливо да се 
уважи, още повече, както ни-каза Провадийския 
участ, инжинеръ» ако се направи това шосе ще 
представлява интересъ още за две села — Пе-
челий и Бурханларъ. 

Председателя* Който е сьгласенъ съ мне
нието на пътната комисия да се уважи искането 
на Караджа-отския общии. съветъ моля да си 
вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е №—56 

Разглеждане протоколъ № — 3 реш. I на Га-
латинския общ. съветъ. Докладчикъ Д. Дабковъ. 
Постъпило е протоколно решение Jri—3/1 отъ 

примЪръ за подражание. Въ дни на униние 
и упадъкъ на народния духъ, ние требва 
да отправяме погледъ къмъ него, той ще ни 
осенява и тласка къмъ смЪли подвизи и 
велики дела. . . . 

Ето защо Ботевата драма, написана 
отъ зап. подполковникъ Б. Ивановъ, треб
ва да се напечата въ хиляди екземпляри, 
да се постави на всека сцена, селска и 
градска за да видимъ какъ се обича Бъл
гария, 

Драмата е no-вече навремена и сполу
члива Въ нея живо еж засЬгнати характе
рите, верностьта на събитията и обстанов
ката на действията. Психологическата стра
на макаръ не издържана напълно,- все 
пакъ буди голЪмъ интересъ като национал
на драма, Играна е съ големъ успехъ отъ 
Варненския градски театръ и горещо я 
препоръчваме като най-походяща за Бъл
гарската сцена. 

Хр. Камбуровъ. 

ЗЕМЛЕДЪЛ СКАТА Катедра е поискала 
отъ обшинит-fe въ най-кратъкъ срокъ да 
представятъ скотовъднит_ бюджети за одо
брение. Представените такива се пров_-
ряватъ и до 1-ий юлий ше бждатъ повър
нати 

28 януарий т. год. отъ Галатинския общински 
съветъ, Варнен. околия, съ което молятъ, предъ 
видъ това, че селото имъ не е свързано съ нито 
единъ пунктъ съ шосе и селото е западнало еко-
номически и понеже е съ курортно бъдаще, да 
се впише въ мрежата на шосетата споредъ из
готвения проектъ на Варнен. окр. инжинеръ с 
Галата до бирената фабрика .Галата*. Землената 
часгь по този пъть е започната, но е спрена 
поради срутване на терена. Окр. инжинеръ казва, 
че сега е оставенъ подъ наблюдение да не би да 
последватъ нови срутвания и ако нема такива, 
ще се продължи. — Пътната комисия е съгласна 
да се уважи искането на Галатинския селско 
общин. съветъ. 

Председателя. Който е сьгласенъ съ пред
ложението на пътната комисия пътя с. Галата — 
пивоварната фабрика „Галата" да се впише въ 
мрежата на общинските пътища (шосета), моля 
да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 
Р Е Ш Е Н И Е №—56. 

По протоколното решение на Кьомюрлюшкия 
общ. съветъ подъ J*—1/1 отъ 22 . I. т. г; и> 
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Обшини, които въ определения отъ 
катедрата срокъ не представитъ бюджети-
те си ше се представятъ Кметовете и секр. 
бирниците за глобяване. 

ДЕМОНСТРАЦИИ на жетва съ коса 
кафезъ, организира земледелската катедра 
съ цель да запознае населението съ по-
бързо и лесно извършване жетвата. Цели 
се да се спести и тъй недостатъчното ра
ботни ржце по веме жетва, да се облекчи 
самото й извършване и се даде възмож-
ность съ свободните работни ржце да се 
извършатъ други сжщо важни стопански 
работи. Демонстрациите еж започнати отъ 
27 того въ южната часгь на околията. 

КАТЕДРАТА предприема проверка на 
люцерновите ливади, които стопаните еж 
ги оставили за семе 

ЗЕМЛЕДЪЛСКАТА катедра организира 
демонстративно свилоточение начиная отъ 
1 юлий до 10 сжщий т. г. въ Варненския 
общински лозовъ разсадникъ съ специал
ния за цельта чакржкъ на Катедрата. Же-
лающите отъ града или селата на окрж-
га могатъ да се възползуватъ и си изто-
чатъ коприната отъ собствено производ-
ств пашкули. 

заявлението огъ жителите на с. Ени-кьой Вар
ненско. Докл. Д. Дабковъ. Постъпило е прото
колно решение №—1/1 отъ 22 1. т. г. на Кьо-
мюрлюшкия общ. съветъ, изпратенъ съ писмо 
•N»—125 т. г. на същата община и заявление 
подписано отъ 11Б жители на с. Ени-махле, Вар
ненска околия, които подкрепягь искането на 
Кьомюрлюшкия общ. съветъ за вписване въ мре
жата на общинските пътища (шосета) плтя Кьо-
мюрлюкъ — презъ стопанството „Трите водени
ци" — Ени-махле, отъ където пъкъ ще се 
свърже съ държавното шосе, понеже този пъть 
* крайно необходимъ за повдигане поминъка на 
*ия две села. Но заявлението отъ Ени-махле още 
н* ангажирва всички селяни отъ същото село. 
Терена за прокарване този пъть е много труденъ. 
Окр. инжинеръ казва» че ние може да впишемъ 
това шосе въ пътната мрежа на окръга, но Ми
нистерството никога нема да разреши. Пътната 
Емисия е на мнение, ако селяните искатъ дд се 
свърже тоя пъть нека извършатъ предварител
ните работи и тогава да се впише. 

Д. Даскалозъ. Искането имъ е да се свър-
*агь най-вече съ водениците защотото други воде-

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 513 

с: Бейлий 26 юний 1928 год. 
Общинското управление обявява, че на 

8 юлий т. г. отъ 14—16 часа ще се произ
веде търгъ за вторий пжть съ явно надда
ване за продажбата на дворното мЪсто въ 
мЪстн. „Юртлука" кв. № 27 пар. отъ 2590 
кв. м. Първоначалната цена — 2 лева на кв. 
м. Всички формалности по търга cm обяве
ни въ обявление J* 885 отъ 20 X. 1927 г. 
публикувано въ Д. в. брой 230/1928 год. 

Отъ общ. управление. 

Колкото по-вече страда отъ 
суша дадена м_стность, толкова 
no-гол-мозначение има подмет
ката за запазване влагата въ 
почвата. 

ннци нематъ. Същия пъть ще улесни също и 
Ени-махле, Саръ-гьолъ и Влахларъ, които също 
на тия воденици отиватъ. На мнение съмъ да 
подготвягь сами землената работа на пжтя и то
гава да се свърже. 

Н. Паница. Понеже местностьта е така ло
ша и черния пъть непроходнмъ, мисля че требва 
да възприемемъ гледището на г, Даскаловъ. 

Председателя Вземамъ думата да се из
кажа като окр. съветникъ. Въ закона за държав
ните и общински пътища държавата се стреми 
чрезъ пътищата да осигури дебуше за пазарни
те пунктове. Отъ доклада на окр. инжинеръ вие 
виждате фалита до който сме дошля оть много 
пътища, а пъкъ малко средства. Ени-махле и 
Кьомюрлюкъ съ две малки села. Ако могатъ съ 
пътната си повиность да извършатъ работите, 
добре, Шосето се прави най вече за лоши кални 
времена и минава презъ такъвъ теренъ, че да се 
прави при едно население отъ 200—300 къщи 
чрезъ пътната тегоба може да отиде 10 години. 
Ние требва да се стараемъ да удовлетворимъ не 
всеко искане, а да покзжемъ пътя на справе
дливите искания. Ако селото може да осигури 
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Фете-кьойско училищно настоятелство 
Провадийско 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 37 

с. Фете-кьой, 16 юни 1926 г. 

Обявява се на интересующигЬ се, че 
на 2 августъ т. г. отъ 8 часа пр. обЪдъ до 
6 часа сл. обЪдъ въ канцеларията* на пър
воначалното училище ще се произведе пуб-
личенъ търгъ съ явна конкуренция, за от
даването подъ наемъ експлоатацията за 2 
години, начиная отъ 1 октомври 1928 г. до 
30 септември 1930 год. следните училищни 
ниви: 

1) нива отъ 5*4 декара въ м. Ачмалъка 
2) нива отъ 3 декара въ м. ЯсацигЬ 
3) нива отъ 27-4 декара въ м. Ветите лозя; 
4) нива отъ 40 декара въ м. До бахчата 
5) нива отъ 550 дек. въ м. Долния Ейкънъ 
всички парцелирани по 10 декара единъ 
парцелъ. 

Първоначална цена на декаръ за годи
на 100 лева. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 10%. 
върху първоначалната цена на парцелъ. 

Всички разноски за публикация, гербъ. 
и дра еж за" сметка на наемателите. 

Конкурентите да съблюдаватъ за Б.О.П. 
ТържнитЪ книжа могатъ да се пре-

глеждатъ всЬкога въ канцеларията на учи
лището. 

Отъ училищ. настоятелство. 

пътя за шосето къмъ Франга за пазарния му 
пунктъ — Варна, то му и требва. Даже и ако 
удовлетворимъ техната молба, Министерството въ 
никой случай нема да одобри нашето решение. 
Ето защо би било една грешка отъ наша стра
на ако дадемъ направление искането на тези две 
села по кривъ пъть. 

Докл. Д Дабковъ Мнението на пътната 
комисия е да не се вписва този пъть въ мрежа
та на пътищата, 

Председателя. Който е съгласенъ да се 
възприеме мнението на пътната комисия, въ сми-
съль да не се създаватъ фалшиви надежди на на
селението, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е №—57. 

Оставяне безъ последствие заявлението на 
жителите отъ с. Халачлий, Варнен, за вписване 
пътя Халачлий — Козлуджа. Докл. Д. Дабковъ. 
Постъпило е заявление отъ жителите на с Ха
лачлий, Варненска околия, правено въ пост. ко
мисия отъ Варнен. окр. инжинеръ съ надписъ 
подъ №—1070 отъ 5 априлъ 1927 год,, съ 
което като сьобщаватъ, че съ привършване шо
сето Николаевка — Пашаидъ, гдето отбивали 
трудовата си повиность и нема вече где да ра-
ботягь и понеже с Козлуджа където съ свър
зани съ тамошната борса, лекарски участъкъ и 
пр. гдето всекидневно отиватъ отстои на 6 клм. 
отъ селото имъ, молятъ да се (свърже) впише 
въ мрежата на общинските пътища пътя Халач
лий — Козлуджа, който пъть могатъ въ една 
година да привършатъ. понеже пътя презъ кж-
дето предполагатъ да мине има въ изобилие ка

мъни. Понеже това заявление е постъпило напра
во отъ населението, а това требва да стане чрезъ 
общината, мнението на комисията е да не се 
удовлетворява. 

Председателя. Принципа е да не бхдатъ 
разпръсвани средствата, защото те и безъ това 
еж малко. 

Д. Дасна овъ. Когато населението иска то 
само ще си употреби трудовата за направа шосето. 

Д. UJtiKOBb. Безспорно идеално е да бж« 
датъ свързани всички села едно съ друго. Преди 
съмь подържалъ и сега пакъ подържамъ да се 
направятъ първомъ главните артерии и после 
клоновете. Шосето Баиръ-баши -— Гюнъ-догду — 
Вълчи-долъ още не е довършено, Сжщото шосе 
въ нашата мера за Пашаитъ по теренни причини 
не е довършено съ още три километра, а Хала-
члийци еж отъ Николаевска община. 

Н. Паница. Комисията занимала ли се е по 
сжщесгво. 

Докл. Д. Дабковъ- Комисията не се е за
нимала по същество защото не е изпълнена фор-
малностьта. Първомъ съ това заявление требва 
да се занимае общин. съветъ. 

Д. Ралчввь. Халачлийци искагь този пжть, 
защото въ Козлуджа има и железопътна линия 
отъ която ще иматъ големи улеснения. Но треб
ва да се изслуша и мнението на общината. 

Председателя Който е съгласенъ да не се 
изпълни това заявление понеже не е мотивирано 
и ако втори пжть настоятъ на своите искания 
да се обърнатъ чрезъ общината, моля да си вди
гне ръката. Болшинство — приема се. 

(Следва) 

Печатница „Войниковъ—Варна 


